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 !שלום לכולם
 

 מדווחת מרים זרביב -ממחלקת חינוך וצעירים

ביום שני שעבר התקיים במרכז יעקב  - נפגשים בשנת המצווה

הרצוג יום עיון והכשרה למדריכים ומנהלי חינוך לקראת מפגשים בין 

בני נוער דתיים וחילוניים וכחלק מפיילוט לתוכנית חדשה: 'נפגשים' 

בשנת הבר/בת מצווה. את היום פתחה עו"ד אפרת שפירא רוזנברג 

ורר איזו  בשיחה שעסקה במושג 'העגלה המלאה' ובשאלה מי ג

עגלה... אפרת דיברה על ההבדלים האידאולוגיים בין דתיים 

פנימי(, על האפשרות וההזדמנות -לחילוניים במקור הסמכות )חיצוני

של החברה החילונית לצקת לשנת המצוות את התכנים והחיבורים 

קריאה בתורה( ולקיחת  המתאימים לה, ועל המשמעות של שנת המצוות בחברה הדתית בה התבגרות = אוריינות )דרשה,

אחריות. ההרצאה הייתה מרתקת ו'מעצבנת בקטע טוב' כפי שהגדירה אחת המשתתפות. בהמשך עברו הצוותים סדנאות 

בקבוצות נפרדות ומשותפות וטעמו על קצה המזלג את טעמו של מפגש מסוג כזה. היום, והתכנית כולה הוא פרי שיתוף 

צית, בינ"ה ומרכז הרצוג יחד עם מחלקת חינוך של הקיבוץ הדתי, ואנו מקווים  פעולה של אגף החינוך של התנועה הקיבו

 שזהו צעד ראשון לעוד המשך שיתופי פעולה מבורכים בעתיד.
 

המפגש נפתח בנחלים. השבוע התקיים הפורום החודשי  - פורום מנהלי חינוך

עם בסדנת בניית 'מפת הייצוג האישית' של כל מנהל חינוך, ככלי להתמודד 

מורכבויות ואתגרים שהתפקיד מביא איתו. בנוסף לחוויה של עיבוד הנתונים 

האישיים, קיבל כל מנהל כלי חדש לעבודה עם צוותי החינוך שלו. בחלקו השני 

חוסר במקומות  –של היום עסקנו במורכבויות שעבודת הנוער מביאה לפתחנו 

על ההתנהלות, לצד  עבודה, סוגיית תמחור עבודת הנוער, הוראות החוק המקשות

היתרונות והמטרות שהיא משרתת בחינוך ילדנו לאחריות, מוסר עבודה, חיבור בין דורי, פיתוח עתודה ניהולית ועוד... לא  

פתרנו עדיין את הבעיה, אבל נגענו בעקרונות משותפים תוך הבנה שכל קיבוץ וקהילה צריכים לצאת לתהליך ולעשות את 

 שא מייצר.ההתאמות שלהם לאתגרים שהנו
 

של נוער התנועה יצאו לדרך, הפרסומים וההרשמות נשלחו למנהלי וצוותי החינוך וההרשמה בשיאה! הזדרזו  סמינרי החורף

 להירשם.

 2020כנס חינוך תש"ף 

 'נפלא כוחו של אדם המביט בניצן ורואה בו את הפרח.

 רד עדי פראן(.)ואשרי אדם המבין כי גם ניצן המתקשה להיפתח ראוי לפרוח' 

 שריינו ביומנים:

 כנס החינוך השנתי יתקיים בימים 

 במלון בלביא 29-30.1.2020ד' שבט תש"ף -רביעי וחמישי, ג'

 '. עין טובהנושא הכנס השנה '

 פרסום ופרטים מלאים ישלחו בקרוב!

9.20121.5  בס"ד "ףתש כסלוב 'ז 

כ'   8.3.2018
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 מדווח אסף בת אריה – מאגף בטחון ומעורבות חברתית

במסגרת השותפות עם בני עקיבא  - ש"ש במלכישוע

בתכנית הש"ש )י"ג משימתי( התקיימה לאחרונה פגישה, 

בכדי לבחון אופציה להקמת גרעין ש"ש שיפעל בכפר. אחד 

המודלים שנבחנו הוא שנת שירות המשלבת פעילות 

. האופציות יבדקו הישיבה במעג"ל והמדרשה בעין הנצי"ב –משימתית עם לימוד בהיקף משמעותי במוסדותינו הסמוכים 

בשבועות הקרובים מתוך מגמה ותקווה לפתוח גרעין שכזה כבר בשנה הבאה. במסגרת הפגישה נחשפנו )שוב( לעבודה 

שנה. חשוב לציין שתכנית הש"ש של בנ"ע והקבה"ד גדלה ומתפתחת, עם זאת  30המרשימה שנעשית בכפר לאורך כמעט 

ת ירידה. חלק מהסיבות קשור בהיצע הגדל והולך של תכניות שיוצר אתגר המספר של בוגרינו הלוקחים בה חלק נמצא במגמ

של גיוס מתנדבים למסלולים כאלה ואחרים. עם זאת שנת י"ג משימתית שבמרכזה עשיה ונתינה, היא אתגר משמעותי, ובעל 

 ערך גדול, ויש אנשים צעירים שזה ייעודם וזו השליחות המיוחדת שלהם.

 

 מדווח מורדי שבט - ת והתיישבותממחלקת צמיחה דמוגרפי

 54המאגד , 'משקי דרום'הקניות ארגון ביוזמת התקיים כנס השבוע  – קרקעות

התברר כי חלק התנועה. בכנס מיישובי שיתופיים ובכללם כמחצית יישובים 

שנים, נלקחות מהקבוצים ומועברות לחקלאיים לאורך המעובדות זמניות מקרקעות 

ו אינן שייכות ל"משבצת" הקבועה של הישוב, והם פרטיים. אמנם קרקעות אל

מעובדות בהתאם לחוזה שמתחדש כל שנה, אך לאחרונה חוזים אלה לא חודשו אם 

בשל רשלנות מסוימת מצד חלק מהחקלאים ואם משום שהמנהל נוקט במדיניות 

 -רם המשמעותי ביותר של השלמת משבצת של קיבוץ אחד, על חשבון קרקעות זמניות של קבוץ אחר. בנוסף ישנו הגו

המגמה לעודד עיבוד חקלאי יעיל בקרקעות הזמניות. כיוון שהחקלאים אינם משקיעים בתשתיות בקרקע זמנית עקב חוסר 

שנה( שיאפשרו לחקלאי להשקיע בתשתיות ובעיבודים בקרקע הזמנית.  21כדאיות הוחלט לחתום הסכמים ארוכי טווח )עד 

אמנם לא יצורפו למשבצת קבע, אך יינתן לחקלאי אופק שיצדיק השקעות והפיכת  על פי ההסכם זה הקרקעות הזמניות

השטח למניב ויעיל יותר. זהו רעיון נכון, שמיטיב עם החקלאי ועם החקלאות, אך טרם נוסחו ההסכמים, ולפיכך מדיניות 

פטי מקצועי לכל משק. במקביל נכונה זו עדיין אינה מיושמת. ההמלצה כרגע היא להגן על קרקעות אלו גם בעזרת ייעוץ מש

 נעבוד יחד עם הארגונים וההתאחדות בכדי לממש את המדיניות האמורה ולישמה בשטח.

 

 מדווח גיל הס – מאגף המשק

 קורס ההשקעות של הקיבוץ הדתילקראת סוף ינואר ייפתח בעז"ה 

בשיתוף המכון הישראלי לפיננסים. הקורס שנבנה במיוחד עבור קיבוצי 

התנועה, הוא קורס מקצועי עם תכנית מקיפה, מעשית וייחודית, ויישובי 

שיעסוק בניהול השקעות בסטנדרט גבוה, ובניהול הסיכונים במגוון סוגי 

ההשקעות. קורס השקעות הוא מרכיב נוסף בעבודת צוות ההשקעות 

התנועתי, ובהזדמנות זו נציין שישנם כיום כבר שבעה )!( קיבוצים 

מהצוות. צוות ההשקעות שותף לבניית התכנים,  שמקבלים שירותי ייעוץ

מפגשי הקורס יצאו  8 -ובהרצאות במהלך הקורס. אנו מאמינים שב

המשתתפים עם ידע בסיסי, מקצועי ומעשי בתחום ניהול הכספים 

המושקעים בשוק ההון ומחוצה לו. הקורס, בסיבסוד התנועה, מיועד למגוון אנשים שעוסקים בתחום: חברי הנהלות 

כליות, חברי וועדות הכספיות, צוותי קרן מילואים, גזברים, מנהלי כספים, וכן תושבים או חברים שהנושא קרוב לליבם. הכל

 סיליבוס ופרטי הקורס יפורסמו בקרוב באתר הקיבוץ הדתי. מוזמנים לעקוב.

 

 שבת שלום, 
 

 אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה


